
 

TED 8.3.4.4 Strana 1 
 

 

 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 30. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 18. 1. 2022 v 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 

     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., Mgr. Petr Prchal, MPA, Ing. Jan Hora, Mgr. Karel Hanzlík, JUDr. Jakub  Drápal, 

MPhil , MUDr. Tomáš Kaštovský, Ing. Lubomír Brož, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Milan Maruštík, Mgr. 
Martin Pacovský  

Omluveni: Mgr. Jiří Knitl  

Hosté: JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. 
Prahy, Libor Kousal -  provozní náměstek SSHMP, plk. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy, MUDr. 
Petr Kolouch, MBA - ředitel ZZS HMP, Mgr. Petr Matějček - náměstek ředitele KŘ pro vnější službu PČR   

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení  

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu  

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

4. Informace o epidemické situaci v Praze 

5. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za prosinec 2021 

6. Zpráva o činnosti MP HMP za prosinec 2021 

7. Informace o činnosti ZZS HMP za prosinec 2021 

8. Informace o činnosti HZS HMP za prosinec 2021 

9. Informace o činnosti Správy služeb HMP za prosinec 2021 

10. Různé 

11. Závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení  

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP 
prostřednictvím videokonference.  

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu  

Program byl bez připomínek schválen členy výboru.  
 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru Mgr. Karel Hanzlík. 



 

TED 8.3.4.4 Strana 2 
 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

Bez příspěvku. 

4. Informace o epidemické situaci v Praze 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedla JUDr. Markéta Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti Magistrátu. 
Nejprve sdělila důvody zasedání Krizového štábu hl. m. Prahy dne 14. 1. 2022, kterými bylo posouzení situace v hl. 
m. Praze z hlediska zvyšujících se počtů nákazy Covid - 19 a na to navazující zajištění provozuschopnosti kritické 
infrastruktury na území hlavního města. Z tohoto důvodu byli na jednání přizvaní představitelé společností. Ti 
předložili své krizové scénáře na zajištění provozu tak, aby nehrozil kolaps základních služeb. Informovala o 
proběhlém jednání s prezidentem Svazu obchodu a cestovního ruchu p. Prouzou, kdy předmětem jednání bylo 
zajištění chodu dodavatelů, obchodů a dalších poskytovatelů služeb. Dalším velkým tématem k řešení bylo testování 
zaměstnanců, které bylo projednáváno jak s MČ, tak i na Magistrátu hl. m. Prahy. Na týdenní bázi probíhá i setkání 
hejtmanů s ministrem vnitra a ministrem zdravotnictví, kde se probírá aktuální epidemiologická situace. Dále 
informovala, že hl. m. Praha je nejvíce zasaženo omikronovou nákazou. Největší zastoupení má v mladé populaci do 
30 let. Větším problémem je zvyšující se nárůst pacientů ve skupině 65+, u které je průběh nemoci komplikovanější. 
Počty pacientů na lůžkách intenzivní péče tak klesají pomaleji. Predikce počítá s čísly kolem 50 tis. nakažených denně 
v rámci ČR. Nabídla poskytnutí prezentace ke Covidu, kterou dostávají každé úterý, vzhledem k turbulentnosti 
vývoje, pro členy výboru. V závěru sdělila, že nadále probíhá distribuce testů do školských zařízení. Situace ve 
školách je v tuto chvíli stabilizovaná. Ústav zdravotnických informací a statistiky ČR nově sleduje vývoj nákazy ve 
složkách IZS, tak aby mohl případně Ústřední krizový štáb přijímat opatření. 

5. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za prosinec 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Petr Matějček, náměstek ředitele KŘ pro vnější službu PČR. Uvedl, že 
pokles v celkové trestné činnosti přetrvává, predikce zvyšování se zatím nedostavila. V oblasti loupežných přepadení 
došlo k lehkému nárůstu. Budou  se proto zaměřovat na lokality, kde bude tento trend největší a zvýší zde výkon 
služby. Akceschopnost PČR je i nadále zajištěna. Na závěr sdělil, že silvestrovské oslavy byly klidnější, než tomu bylo v 
minulých letech. 

6. Zpráva o činnosti MP HMP za prosinec 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Sdělil, že očkování v rámci MP HMP 
probíhá nadále, a to i posilující třetí dávkou. Výkon služby není nemocí Covid - 19 nijak ohrožen. Testování všech 
zaměstnanců zavedli již v říjnu 2021, tudíž se nyní jen zvýšila frekvence testování na 2x týdně. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hanzlík - sdělil, že každý rok se snaží věnovat MČ Prahy 16 určitý finanční dar MP HMP. Rádi by tyto 
finance využili smysluplně pro zajištění veřejného pořádku. Disponuje informací o využívání osobních kamer 
strážníky v terénu. Vznesl dotaz, zda je tento směr využití financí správný. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že se jedná o celý systém pořizování, stahování, ukládání a evidence záznamů. Systém je 
funkční cca měsíc. Kamera je neustále v pohotovostním režimu, tzn. pokud bude strážník v krizové situaci, tak než 
spustí kameru, již je předem nahráno 90 s před tímto úkonem. Kamery dokáží komunikovat i mezi sebou. Stahování 
záznamů je zajištěno automaticky přes dokovací stanici. Využití těchto kamer se bude nyní vyhodnocovat a na 
základě výsledků dojde k rozšíření. Poděkoval za nabídku finančních prostředků a ještě prokonzultují, jak nejlépe tyto 
prostředky využít. 

7. Informace o činnosti ZZS HMP za prosinec 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Petr Kolouch, MBA, ředitel ZZS HMP. Potvrdil snížení zátěže během 
silvestrovských oslav. Zdůraznil, že byl potvrzen systém rezervních lůžek novým ministrem zdravotnictví. Od 6. 12. 
2021 mají jednodušší režim dovozu pacientů do zdravotnických zařízení. V případě velkého počtu pacientů figuruje v 
tomto každý den jedna pohotovostní nemocnice. Nyní se bude tento systém vyhodnocovat. Jediný problém nastal u 
Ústřední vojenské nemocnice. Neproběhla shoda o zapojení této nemocnice mezi Ministerstvem obrany ČR a 
Ministerstvem zdravotnictví ČR. Věří, že dojde v tomto k nápravě. Na závěr sdělil, že provoz výjezdových skupin je 
bez omezení. Pracovní karanténa bude nápomocná na pracovišti operačního střediska. Mají připravena dvě operační 
střediska a díky tomu bude linka 155 vždy zajištěna. 
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8. Informace o činnosti HZS HMP za prosinec 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Největší problém vidí v karanténách 
zdravých lidí, kteří by za normálních okolností byli zapojeni do pracovního procesu. Bylo třeba jinak přistoupit k 
pojmu "rizikový kontakt". Nadále probíhá intenzivní testování. Při zhoršování situace je připraven plán pohotovostí 
pro JSDH. Dále sdělil, že v prosinci nedošlo k zvláštním velkým událostem. Jednalo se o klasické události typu požár 
od adventního věnce, vánočního stromku atd. Silvestr se jevil jako klidnější, ale počet událostí byl větší. Jednalo se 
především o menší požáry. V závěru zhodnotil rok 2021 oproti roku 2020, kdy řešili o cca 2000 událostí více. Očekává 
podobný trend i v dalších letech. 

9. Informace o činnosti Správy služeb HMP za prosinec 2021 

Úvodní slovo k tomuto provedl Libor Kousal, provozní náměstek SSHMP. Informoval o provozních zkouškách 
čerpadel a celé soustavy v rámci protipovodňové ochrany. V prosinci proběhly dražby 34 vozidel s propadlou 
technickou kontrolou. Všechny byly prodány. Byly instalovány prostředky pro ochranu měkkých cílů, např. na 
Staroměstském náměstí. Na závěr sdělil, že proběhla příprava na kolaudaci multifunkční budovy pro sklad 
humanitárního materiálu a střelnici. 
 
Diskuze: 
 
ředitel Kolouch - doplnil, že budou využívat prostory na Kundratce, kam se přesune dopravní oddělení ZZS HMP 
včetně jednoduchých dílen, tak aby se mohla opravit výjezdová základna na Praze 5 u Smíchovského nádraží. 
Poděkoval za tuto možnost. 

10. Různé 

Bez příspěvku. 

11. Závěr 

Předseda Koubek sdělil, že další jednání výboru bude 15. 2. 2022, následně poděkoval členům výboru a hostům. 
Jednání bylo ukončeno v 15:55 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Karel Hanzlík, člen Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


